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Wykonawczej NSZZ Pracowników Policji

ilaiważnieiszym problemem pracowników
Policii są w dalszym ciągu niskie place?

- Niestet_v tak, to ptzede lvszystkim
nieuregulolvane spra\rT finansorve. Nie
jest tajemnicą, że mimo stale przybrnva-
jących obor.r,iązkórv pensje pracorvnikórv
pozostają niezmiennie niskie od lat.
\Ą/śród zatrudnionvch rv służbach mundu-
rorłrrch MS\ĄĄA naj niżej lwnagradza n_vmi

są pracorvnicv Policji. Ich średnia placa
przekracza zaledrvie Z9OO zlotych,
a lv jednostkach powiatorwch narvet 2200
zlotych brutto. Wynika to z niedoszaco-
lvania budżetu Policji, z którego pewną
pulę pieniędzy należałobv przeznaczyć na
ulrórł,nanie plac do średniej wynagrodzeń
pozostałvch pracou,nikórv służb mundu-
rorv_vch IVIS\ĄIA. Gdybyśmy chcieli to zro-
bić dzisiaj, potrzeborvalib_vśm_v okolo 64
milionów złotych. Zatobki pracot,nikórv
Policji, stale traktorvane jako sprawa dru-
gorzędna, na przestrzeni lat nie uległ.v ża-
dnej znaczącej poprawie. Słyszymy rylko
obietnice, choćby te związane z odmro-
żeniem lvaloryzacji wynagrodzeń. Choć
nie jest to problem rrrylącznie pracowni-
kórv Policji, to szacuje się, że w rvl,niku
zapocząckorvanego \v 2009 roku zatrz\J-
mania waloryzacj i rv_vnagrodzeń średnie
rvynagrodzenie pracorł,nikólv Policji
rł. 2015 r. mogłoby b_vć vlższe od obec-
nego średnio o 700 złotych,

Gzy zwiąek ma iakieś propozycje

tozviązania tego problemu?

- O rym będziemy rozmar.r,iać na naj-
bliższym spotkaniu z ministrem Nlariu-
szem B|aszczakiem. Licząc na pomoc ze
stronv rządowej, złożyliśmy na jego ręce
projekt nowelizacji zapisólv ustawy o Po-
licji, lv którym wnioskujemy o dopisanie
do ustawy rozdzialu dotyczącego pracow-
ników Policji, w którym znalazłyby się
przepisy zabezpieczalące ich interesy.
Dziś pracownicy Policji czują się pomi-
nięci, rozgoryczęni i zaniepokojeni baga-
telizolvaniem tak ważnych dla nich sprar,v.

l§ajrłryższa pora to zmienić.

lfuestia plac nie iest chyba iełną, iaką
poruszacie u tym pro|ekcie?

- Nie, choć priorytetolvą. Istotnym te-
matem w projekcie nowelizacji u§ta\lT
o Policji jest także uregulou,anie sytuacji
prarr,nej pracorvnikórv Policji, bo ta z perł,
nością lv_vmaga uporządkovania. Oprócz
rvarunkórv zatrudnienia i sklasyfi korł,ania

rv jednynr akcie pralvnvm przepisórv do-
tyczącvch pracorł,nikór', Policji na rvzór
usta\iy o Slużbie Węziennej, która ściśle
preclzuje przvwileje pracolvnikólł, oraz za-

kres ich obowiązkórą nowe regulacje po-
lvinny określać wysokość wynagrodzenia
na podstarvie krvalifi kacji zawodotrych,
stanorł,iska i stażu prac1,. Czekamy na ak-
ceptację naszej propozycji.

A iak to wygląda obecnie?

- Niestety źle. Bl.wa, że nol,vo zauud-
nione osoby otrzymują wyższe wynagro-

dzęnia od ludzi pracujących na tym sa-
m,vm stanowisku od rvielu lat. To trvorzy
duże dysproporcje między pracorvnikami.
Nie bójmy się też porliedzięć,że personel
z rvieloletnim doświadczeniem pracuje za
pieniądze, za jakie młodzi ludzie tej pracy
by się nawet nie podjęli.

Co jeszcze mialby legulowaó nowy rozdzial
znowelizowanei u§taĘ o Policjl?

- W projekcie nor,velizacji ustarr^y o Po-
licji lvobec nieobjętych mnożnikorłrym
systemem wynagrodzenia -u,nioskujemy
o wprorvadzenie dodatkowej nagrody ju-
bile uszowej, która po 45 latach pracy 1łT-
nosilaby 400 proc. miesięcznego wyna-
grodzenia. Z racji wydłużenia rvieku
emerytalnego nagroda w lvysokości
600 proc. wynagrodzenia miesięcznego
mialaby przyslugiwać pracownikom Po-
licji po przepracowaniu 50 lat. Dodat-
korva nagroda, na wz6r jubileuszowej,
która na podstarł,ie Karty Nauczyciela
przysluguje za |ata pracy pedagogom,
miałab_v także dotyczyć wykladowcót, za-
trudnionych rv Wyższej Szkole Policji
rr. szczytnie, ośrodkach szkolenia oraz
szkołach Policji.

Natomiast osobom rrrykonującvm pracę
rv s,arunkach szkodlirłrych dla zdrorvia, jak
choćbv pracou,nikom laboraroriów krymi-
nalistvcznych, projekt przyznaje płatny
urlop dodatkowy, któw obecnie należy się
tvlko funkcjonariuszom. Podobnie jest ze
zwrotem kosztólv dojazdu do pracy. Poli-
cjanci dojeżdżającv na służbę z innej
miejscorł,ości mają do nich pralvo, pfacow-
nicv Policji już nie, d|atego zmiany są ko-
nieczne.

lfiedy to nastąpi?

- Zdajem,y sobie sprarvę, żę nie będzie
to latwe przedsięlvzięcie. Czekając na de-
cyzje rł. sprarvie projektu norvelizacji
ustaw),o Policji, skupiamy się na innej -
ustarvie modernizacyjnej na lata
2017-ZOZ0. Zaklada ona zarówno pod-
wvżki dla funkcjonariuszy, jaki wzrost wy-
nagrodzenia oraz zwiększenie liczby eta-
tórv pracorvników Policji. Przy poparciu
obecnego rządu oraz kierownictwa MSWiA
wierzymy, żę uda się to osiągnąć.
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